
 Zpravodaj 
 

Obce Rudná pod Pradědem  

                                     Č e r v e n e c  2017 

Již dlouholetou tradicí pro naši obec a školu je slavnostní ukončení školního roku. Po deseti měsících 

práce jsou žáci ocenění vysvědčením. Pro někoho je to na naší škole vysvědčení poslední. Tři žáci po 

prázdninách nastoupí do některé ze škol v Bruntále.   

Jedni školní docházku ukončili, a pro jiné naopak po prázdninách začne. Z šesti dětí, které 

navštěvovaly mateřskou školku, se stanou prvňáčci.  Slavnostního ukončení školního roku a pasování 

nových prvňáčků se mimo pedagogů účastní i rodiče a zástupci obce. Končící páťáci i noví prvňáčci byli 

dekorováni šerpou, na památku dostali pamětní list a knihu s věnováním. Všichni si odnesli i něco 

sladkého na zub a s hlasitým hurá se školou na dva měsíce rozloučili. Starosta obce poděkoval 

učitelům a zaměstnancům školy za jejich práci, předal kytičku a popřál úspěšné načerpání nových sil.      

Všem dětem přejeme i touto cestou krásné, slunečné prázdniny plné nezapomenutelných zážitků. 

Připomínáme jen, aby dbaly na zvýšenou bezpečnost a vyhnuly se úrazům.  

 

Zatímco dětem nastávají dny volna, pro obec naopak přichází období realizace plánovaných 

rekonstrukcí. Pomalu se rozbíhají práce na opravě nízkoprahového centra a opravě nebytových 

prostor v kulturním domě. Stavební práce budou probíhat současně a s tím bude spojen i větší pohyb 

řemeslníků a techniky kolem obou budov. Žádáme vás, abyste v okolí těchto budov dbali zvýšené 

opatrnosti, nedošlo k zbytečným úrazům a hlavně  děti nestrávily prázdniny v nemocnici místo na 

výletech a u her. Prozatím máme vyklizené prostory na čísle popisném 85, tj. nízkoprahové centrum, 

knihovnu a do dočasných prostor byl ubytován i nájemník z tohoto objektu. Vyklizené jsou rovněž i 

prostory v kulturním domě.  Stavební firma po zaměření oken a dveří zadala jejich výrobu a proběhlo 

podrobnější seznámení se staveništi. Provoz nízkoprahového centra v době prázdnin bude 

přizpůsoben probíhající rekonstrukci a dobu otevření se děti dozví vždy z oznámení na obecních 

vývěskách.   

 

Škola rovněž nezůstane bez dalších oprav interiéru. V prvních dnech prázdnin bude vymalovaná 

chodba školy a následně obec zafinancuje opravu podlah v mateřské škole. Zde se provede nivelace 

podlahy a položení nového linolea.    

Z úřednické práce jsme kromě jiného podstoupili kontrolu z finančního úřadu se zaměřením na 

přiznanou dotaci z programu „ Ochrana ovzduší v Moravskoslezském kraji“ – nákup traktoru Vega. 



Kontrola shledala všechnu dokumentaci od zadání výběrového řízení, přes čerpání dotace až po 

zaúčtování, v pořádku. 

Zastupitelstvo obce se sešlo 15. června. Hlavními body bylo projednávání závěrečného účtu obce za r. 

2016 a hospodaření školy za uplynulý rok. Dále se řešily prodeje pozemků, rozpočtové změny, plán 

rekonstrukcí budov, probíhá příprava dalších projektů. Nejbližší zasedání proběhne nejpozději do 15. 

září. 

 

V době prázdnin bude v čase od 31.7.2017 do 10.8. 2017 uzavřena poštovní výdejna 

v naší obci. Doručené zásilky si v této době můžete vyzvedávat na hlavní poště 

v Bruntále. Výdejna v obci bude znovu v provozu od pondělí 14.8.2017.  

 

◄►◄►◄►◄► 

 

Vážení občané Rudné pod Pradědem! 

V týdnu od 10. do 16. července bude v našich farnostech 15 mladých, 

kteří pocházejí z různých míst, ale spojuje je to, že se ve Středisku 

pro mládež ve Staré Vsi nad Ondřejnicí během dvouletého kurzu 

animátorů připravují na vedení skupin mládeže. Ve výše zmíněném 

týdnu budou vykonávat brigády v našich kostelích.  

Kromě toho chtějí nabídnout ZÁBAVNÝ PROGRAM PRO DĚTI A 

MLÁDEŽ. V Rudné pod Pradědem to bude v úterý 11. července 2017 

od 14:00 do 16:30 na hřišti u kostela (v případě deště v obecním sále).  

Zájemci se mohou těšit na střelbu z luku, skupinovou chůzi v lyžích, procházku v 

megakalhotech pro tři, interaktivní, zábavné hry nejen pro nejmenší a mnoho dalšího. Vstup 

volný. Organizátoři budou moc rádi, když se přijdete s nimi pobavit. Občerstvení zajištěno. 

V tentýž den v 17:00 pak rudenský kostel ožije „kytarovou mší svatou“ s následnou 

modlitbou se zpěvy kytarových písní, na což Vás také jménem organizátorů zvu. 

Karel Rechtenberg, farář  

◄►◄►◄►◄► 

 

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevila životnímu prostředí 
 
Loni občané odevzdali k recyklaci 38 televizí, 30 monitorů. Snaha obyvatel obce recyklovat staré a 
nepoužívané elektrospotřebiče se již několik let vyplácí. Naše obec obdržela certifikát vypovídající 
nejen o přínosech třídění televizí a počítačových monitorů, ale také o velkém významu sběru 
drobných spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. Díky environmentálnímu vyúčtování společnosti 
ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické energie, ropy, uhlí, primárních surovin či 
vody jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušetřili ekosystém Země. Víme také, o jaké množství 
jsme snížili produkci skleníkových plynů CO2 nebo nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze 
studií neziskové společnosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě spolupracuje na recyklaci 
vytříděných elektrozařízení. 



 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší obce v 
loňském roce vytřídili 38 televizí, 30 monitorů a 0,00 kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 9,84 
MWh elektřiny, 207,11 litrů ropy, 53,82 m3 vody a 0,71 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili 
emise skleníkových plynů o 2,60 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů o 10,74 tun. 
 
Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má 
nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si uvědomíme, že recyklace běžných 100 
televizorů uspoří spotřebu elektrické energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří přibližně 400 
litrů ropy potřebných až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Pozitivní zprávou 
pro uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušetří spotřebu energie 
potřebnou pro chod notebooku po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně 
přispívají k ochraně životního prostředí, si zaslouží obrovský dík. 
 
Studie LCA posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů, počítačových monitorů a 
drobného elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku finální recyklace 
jednotlivých frakcí vyřazených spotřebičů do nového produktu. Pro každou frakci byly vyčísleny 
dopady na životní prostředí. Výsledky studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, surovin, emise 
do ovzduší, vody a produkce odpadu. Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení 
jednoznačně pozitivně, a to ve všech aspektech. 

Shrnuto:  

- úspora ropy díky recyklaci v naší obci se rovná spotřebě stejného množství potřebného k ujetí 

3 045 km v běžném osobním automobilu, 

- úspora body se rovná stejnému množství, které je spotřebováno při 722 sprchováních.  

DĚKUJEME ZA ODPOVĚDNÝ PŘÍSTUP OBČANŮ KE TŘÍDĚNÍ ELEKTROODPADU I V BUDOUCNU! 

 

 

 



V měsíci  červenec oslaví své narozeniny 

 

Paní Marie Ondrušová            71 let 

Pan Daniel Urda   71 let  

Pan František Totek  67 let 

Paní Věra Urbaníková  63 let 

Pan Ladislav Žeravík  63 let 

Pan Jiří Hoško   62 let 

Pan Stanislav Urbaník             62 let 

           

Oslavencům do dalších let přejeme mnoho spokojenosti a především dobré zdraví  

 

◄►◄►◄►◄► 

 

Vzpomínka 

Dne 24.6.2017 by naše drahá maminka ,   

 

paní Marie Protivánková  

 

oslavila své 101.narozeniny 

 

27.července uplyne 21let  ode dne, kdy nás navždy opustil milovaný otec  

   

     pan Antonín Protivánek 
 

S láskou a vděčností vzpomínají manželé Věra a Ivan Totkoví 

 

◄►◄►◄►◄► 
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